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Mødedato: 4. marts 2024, kl. 12.30-14.30 
Mødelokale: Emdrup D118, Aarhus 1483, 556, Zoom  
Mødeemne: Uddannelsesnævnet for Kandidatuddannelserne i pædagogisk antropo-
logi og UAG 
 
Deltagere:  
Medlemmer: Laura Gilliam (forperson - mødeleder), Nana Clemensen (koor UAG), 
Maja Hoier Bruun (suppleant for Karen Ida), Catja Ringsborg Jensen (studerende 
Aarhus), Liv Schlage Leroy (studerende UAG), Nina Høier Olsen (studerende Em-
drup), Ditte Sivgaard Grum (studerende, Emdrup), Britt Elisabeth Thorenfeldt (stude-
rende Aarhus),  
 
Observatører:  Kim Behrens Jessen (SNUK - referat)  
 
Afbud: Karen Ida Dannesboe, Oliver Vejen Hundborg, Kathrine Bachmann Salling, 
Charlotte Mathiassen (afdelingsleder), Simon Kristensen (VEST). 
 
 
 
 
 
 
Referat 

0. Præsentationsrunde 
Mødet blev indledt med en navnerunde. 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

UN godkendte dagsorden. 
 

2. Godkendelse af referat fra forrige møde og opfølgning 
UN fulgte op på det godkendte referat fra sidste møde. Opfølgning på konsti-
tuering var, at de studerende har aftalt, at Catja bliver næstforperson. 
Der var udmeldt eksamensdatoer i januar, som ikke var i overensstemmelse 
med de konkrete datoer. Det er derfor vigtigt at understrege, at alle både un-
dervisere og studerende orienterer sig i den officielle eksamensplan. Laura 
sørger for at dette gentages for underviserne på begge campusser. 
 
 

3. Meddelelser 
a. Nyt fra Studienævnet  

- Referat fra seneste møde findes her 
Følgende blev fremhævet: 
o SN-møde i februar  

• Godkendelse af valgfag til E24 
• Orienteringer om godkendte studieordninger. 
• Drøftelse af implementering af GAI i specialer (og BA-

projekter og masterprojekter) i F24. Kasper fra UAG 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/dpu/
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deltog i drøftelsen. Der var enighed om, at undervi-
serne ikke er klædt godt nok på til at vurdere de stu-
derendes brug af GAI. Der vil blive afholdt flere work-
shops i løbet af foråret for at opkvalificere undervi-
serne, og der kommer løbende mere materiale og vej-
ledninger til. Men studienævnet synes dog stadig, at 
det er blevet indført en kende for tidligt.  Der var 
enighed på UN-mødet om, at de studerende gerne vil 
lægge links ud på Brightspace og gerne sendes mail 
ud til de studerende. Catja går videre med dette. 

• Drøftelse af DPU’s uddannelser i lyset af SF’s udmel-
ding om, at DPU’s uddannelser uddanner ud af sekto-
ren, hvilket Institutleder Claus Holm har været ude at 
dementere. 

b. Nyt fra UN-forperson 
- Intet. 

c. Nyt fra afdelingsleder  
- afbud. 

d. Nyt fra studievejledningen 
- Intet  

e. Nyt fra administrationen  
- Nyhedsbrev fra Arts Studier - marts var endnu ikke udsendt. 

f. Nyt fra de studerende og alumneforeningen PAF 
- De studerende har endnu ikke fået formøderne til fungere optimalt, da 

ikke alle har fået besked om disse. Kim har booket møder og links til 
møderne, og Catja vil fremover udsende mails alle studerende. 

- Der har været problemer med varmen i D170, hvor de studerende ind-
imellem har siddet og frosset i undervisningen. Og indeklimaet i D174 
har også været problematisk. Laura går videre med dette.  

- Der er flere tekster i undervisningen, som ikke har været skannet godt 
nok - især ift ordblinde. Samtidig efterlyser de studerende også, at sli-
des sendes ud inden undervisningen, så de studerende kan forberede 
sig (især også ordblinde). Laura går videre med dette. 

  
 

4. Indstilling til UN om tutorer (drøftelsespunkt)  
UN drøftede indstilling til UN om tutorer. I forbindelse med drøftelsen blev der 
gjort opmærksom på at have efterårets evaluering på septembermødet (pkt 4) af 
studiestarten med i baghovedet. 
 
Uddannelsesnævnet drøftede:  

• Der blev efterlyst flere interesserede til at være tutorer. Mange studerende 
er i færd med at planlægge feltarbejde i efteråret, og da mange overvejer 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/underviserportalen/nyhedsbrev-fra-arts-studier
https://studerende.au.dk/fileadmin/studerende.au.dk/Arts/Uddannelsesnaevn/Uddannelse_og_Paedagogik/Antropologi/2023/Referat_uddannelsesnaevnsmoede_Paedagogisk_antropologi_og_UAG_14._september_2023_-_godkendt.pdf
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udlandsophold, er de usikre på, om de er i Danmark og dermed om de 
overhovedet vil kunne påtage sig tutorrollen. 

• Hvordan ”institutionen” klæder tutorerne på til opgaven og drøfte om der 
mangler noget i informationsmaterialerne 

o Der blev opfordret til at underviserne informerer på holdene i lø-
bet af ugen, så alle bliver opmærksomme på stillingsopslaget og 
deadline d. 15. marts. Der skal ansøges til afdelingsleder Charlotte 
Mathiassen. 

o Der afholdes tutorkursus og et digitalt kursus, som hjælper med at 
klæde tutorerne på. 

• Drøfte hvilke fagnære informationer det er vigtigt at overdrage til det nye 
hold tutorer, hvordan det gøres og hvem der gør det. 

o Laura opfordrede til at interesserede henvender sig til de tidligere 
tutorer Oliver, Kathrine og Kasper (UAG) (se også septembermø-
det 2023 i UN) for overdragelse af erfaringer. 

o Det er endnu ikke afklaret hvilken underviser, som bliver studie-
startsansvarlig. Karen Ida spørges om dette. 

o Der må gerne komme flere informationer om UN på under ”Stu-
diemiljø”. 

o Der mangler lidt informationer og overvejelser under mangfoldig-
hedsfokus bl.a. ift hvordan alkohol tænkes ind og studerende med 
minoritetsbaggrund.  

o Mange links i materialet virker ikke – især i pdf. Det er vigtigt at 
sikre, at links i hele materialet er aktive.  

 
Tilbagemelding vil blive givet videre til uddannelseskonsulenten Louise Weinre-
ich Jakobsen. 
 
 

5. Status på studieordningsarbejdet (orienteringspunkt) 
Laura gav en status på drøftelserne af studieordningsarbejdet efter arbejds-
gruppe- og medarbejdermøder. 
 
Det er især modul 1, 2 og 3, som drøftes i øjeblikket. Det er især struktur af ind-
hold, som overvejes.  
Der overvejes, om Feltarbejdet skal deles op i 2 eksamener –ét med en portfolio, 
der eks. indeholder breve fra felten og én der afsluttes med en feltrapport. Dette 
kan gøre det muligt at have ekstern bedømmer på feltrapporten og undgå intern 
bedømmelse, hvor vejlederne skal bedømme feltrapporten alene med karakter.  

 
 

6. Status på handleplaner (drøftelsespunkt) 
Punktet blev udskudt pga. afbud fra afdelingsleder.  
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7. Drøftelse af erfaringer med kvalitetssikring af bedømmelsesprak-

sis for intern bedømmelse ved sommereksamen 2023 og vinterek-
samen 2023-24 (drøftelsespunkt) 

Ved sommereksamen 2023 blev der indført en ny praksis for intern bedømmelse 
på DPU. Studienævnet og uddannelsesnævnene indførte i den forbindelse forskel-
lige kvalitetssikringstiltag. Studienævnet havde bedt uddannelsesnævnet tage en 
drøftelse af, hvilke erfaringer der er gjort ved sommereksamen 2023 og vinterek-
samen 2023/24 med disse tiltag. 
 
UN drøftede følgende: 

- Laura har spurgt rundt blandt kollegaer, og der er kun nogle få, 
der har spurgt til sparring med kollegaer. Dette har været i til-
fælde af opgaver, som var på vippen til at bestå. Her har meldin-
gen været, at det har fungeret udmærket med den nye løsning. 

- Det er især på feltrapporterne, at underviserne har synes det var 
meget problematisk ikke at have intern medbedømmer, da man 
skal arbejde videre med den studerende under specialet. Dertil er 
der stor ærgrelse over og ikke længere havde den kollegiale spar-
ring, som både kan fungere ift sparring til underviser og til den 
studerende. Der blev foreslået, om der kunne laves en rotations-
ordning for bedømmelse af feltrapporter. Dette kunne overvejes. 

 
Studienævnet tager en tværgående drøftelse af dette på studienævnsmødet d. 21. 
marts. 
 
 

8. Evaluering af undervisning E23 (drøftelsespunkt)  
UN evaluerede efterårets undervisning.  

Der var følgende kommentarer til indholdet i evalueringerne: 
Centrale teorier og begreber/spørgsmål og tilgange: 

- Meget positive tilbagemeldinger – især på hvordan de studerende 
inddrages i undervisningen 

- Der er skruet op for læsemængden på modul 1 på pæd. ant, og det 
er måske blevet en smule for meget. UN diskuterede, hvorvidt det 
ville være muligt at lægge aflevering i modul 2 senere i januar og 
dermed give plads til, at modul 1 kunne have eksamen efter efter-
årsferien.  

 
Temaer og tilgange:  

- Overordnet set meget fine evalueringer, hvilket er lidt overra-
skende ift., hvordan de studerende taler om modulet. Her er det 
især eksamen og planlæggelsen/placeringen af denne, som giver 
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udfordringer. De studerende i Aarhus fortalte, at de har hørt at 
flere er gået ud i februar og det kan være begrundet af frustratio-
ner over eksamen. Det bør derfor overvejes fremadrettet bl.a. i 
samarbejde med UVAEKA. Flere studerende har også efterspurgt 
vejledning lige op til aflevering (hvilket så dog er hen over julen) 

- Der er stor forskel mellem campusserne i forhold til, om mæng-
den af læsestof er for høj, til trods for at det er den samme littera-
tur begge steder. 

 
Feltarbejde 

- I Emdrup er studerende fra begge uddannelser blevet undervist 
sammen, hvilken overordnet set har fungeret godt. Der har dog 
været nogle udfordringer for UAG-studerende, at der er blevet un-
dervist på dansk, hvorfor forskellige udtryk mv., og så har stude-
rende på udlandsrejse også har udfordringer med streamingen af 
undervisningsformatet/teknikken. Der er ellers stor tilfredshed 
med organiseringen af modulet og med at have undervisning un-
der feltarbejdet. 

 
 Generelle kommentarer: 

- Det kan være en udfordring for studerende, hvis de skal skifte 
mellem studiegrupper eller indgå i flere på tværs af fag. Men hvis 
de studerende ikke skifter grupper, kan de også være lidt låst i 
grupperne. De er derfor vigtigt at finde en balance, men generelt 
set ser det dog ud til at studiegrupperne fungerer meget bedre nu 
end tidligere. Underviserne adresserer dog også dette meget mere 
nu end tidligere.  

 
 

9. Punkter til kommende møder 2024 
8. april 
• Årlig status 
• Status på studieordningsarbejdet 
• Drøftelse af GAI i specialer (deltagelse af Kasper Ørsted Knaap) 
 
6. maj 
• Årlig status (forsat) 
• Behandling af udkast til handleplaner 
• Status på studieordningsarbejdet 
 
6. juni 
• Behandling af undervisningsplaner E24 
• Behandling af valgfag F25 
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• Status på studieordningsarbejdet 
 
 

Punkter der ikke er placeret: 
Til info: Øvrige opgaver, der fortsat er i proces og drøftes på kommende møder 
• Drøftelse af kompetencer inden for formidling og kommunikation i forbin-

delse med studieordningsrevision jf. punkt 4 i referat fra UN-mødet i juni 
2018 
 

10. Eventuelt 
Intet.   
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